
Mødetype: 

 

Skolebestyrelses-

møde 

 

 

Dato og sted:  

 

28/2 kl. 18.00 – 21.00 i 

mødelokalet ved 

administrationen  

Ordstyrer/Facilitator: Brian Axelsen 

 

Referent: Susanne Damsgaard-Larsen  

 

Fraværende:  

Deltagere:  

 

(m. forplejning) 

 Emne (og 

ansvarlig) 

Hvad skal vi 

udrette? 

Proces Tid Beslutning og 

hvem gør hvad? 

1. Godkendelse af 

dagsorden 

(Tom) 

Sikre at dagsordenen er 

godkendt som fælles 

udgangspunkt for dagens 

møde. 

Alle deltagere har mulighed 

for at kommentere på 

dagsordenen og ønske 

mindre underpunkter 

skrevet ind under evt. 

 

2 Dagsorden godkendt 

2. Temadrøftelse: 

Målstyret skole 

 

Orientering om Målstyret 

skole - med efterfølgende  

mulighed for en fælles 

drøftelse af Målstyret 

skole - og Synlig 

Læring, som 

skolebestyrelsen blev 

præsenteret for på sidste 

møde. 

Der er lagt op til, at 

inviterede lærere/vejledere 

samt Susanne og Lars 

orienterer om skolens 

arbejde med målstyret skole 

– herunder arbejdet med 

lærings- og 

trivselskonferencer. 

(opfølgning på Nationale 

tests og andre 

evalueringsresultater) 

 

50  Punktet vedrørende Målstyret skole rammesættes i forhold til 

Nationale mål – kommunale mål i Norddjurs Kommune – og lokale 

mål og fokus på Auning Skole. 

 

Lars introducerer dette mødes tema: den målstyrede skole ved Maria 

Bækgaard – matematikvejleder og Pia Møller Nørgaard – 

inklusionsvejleder 

Oplægget fremsendes sammen med referatet 

  

PAUSE 

 

   

10 

 

 
 

3. Bekymringer fra de 

forældrevalgte 

(Tom) 

De forældrevalgte stiller 

spørgsmål til lederne og 

ansatte på skolen 

Der spørges direkte til 

ledere om bekymringer 
55  Bilag kommer inden møde. Tom har fremsendt spørgsmål til skolen 

- Bliver principper på Auning Skole overholdt ? – sagen 

drejer sig om, hvorvidt idrætsundervisningen altid afsluttes 

med bad ? elevrådsrepræsentanterne fortæller, at man ofte 

ikke bader efter idrætsundervisningen. Bestyrelsen drøfter 

hvorvidt det er et relevant princip, at alle elever skal bade 



efter idrætsundervisningen. Måske skulle idrætsfagudvalg 

og elevrådet rådspørges ? Bestyrelsen beder om udtalelser 

fra idrætsfagudvalget og fra elevrådet. Udtalelser skal 

gælde for alle klassetrin fra 0. til 9. klasse. 

- Bliver regelsæt overholdt ? ved skoleårets start blev 

forældrene præsenteret for et regelsæt for vores 

overbygning – bl.a. vedr. mobiltelefoner – de skal 

opbevares i undervisningstiden, bliver de det ? Lissi 

opfordrer eleverne til at svare, eleverne fortæller, at nogle 

lærere overholder den regel, andre gør ikke. Der er ingen 

tvivl om, hvad regelsættet er, mobiler skal afleveres i 

kassen i lokalet. Bestyrelsen fremhæver, at det er god 

træning til voksenlivet, hvor man heller kan gå rundt med 

sin mobil i arbejdstiden. Bestyrelsen drøfter, om det er en 

mulighed, at regelsættet vedr. mobiltelefoner gælder fra 0. 

– 9. Årgang ? Bestyrelsen ønsker, at reglen gælder i hele 

huset. 

- Overleveringer ? det drejer sig f.eks. om situationer – 

viden om elever og klasser ved lærerskifte , overleveringer 

ved skolestart, overgange mellem indskoling – mellemtrin, 

overlevering mellem mellemtrin og overbygning. Vi arbejder 

på skolen med en stor opmærksomhed på overlevering med 

fokus på, hvad er væsentligt at overlevere / vide, for at 

eleverne kan lykkes.  

-  der drøftes gode måder for bestyrelsesrepræsentanterne at 

modtage forældrehenvendelser på – altid stille spørgsmålet 

– har vedkommende talt med barnets lærere – evt. 

afdelingens afdelingsleder. Bestyrelsen foreslår, at 

ForældreIntra benyttes til informationer. 

 

4. Timefordelingsplan 

for skoleåret 

Timefordelingsplanen for 

skoleåret 2017/18 

Lars orienterer om indhold 

og overvejelser vedr. 

15 
Timefordelingsplanen 2017/18 omdeles og gennemgås for 



2017/18 

(Lars) 

præsenteres og indstilles 

til godkendelse af 

skolebestyrelsen 

timefordelingsplanen for 

næste skoleår. 

Skolebestyrelsen kan stille 

spørgsmål og der kan 

kommenteres på planen.  

bestyrelsen. Der stilles spørgsmål til muligheden for at tilbyde 

undervisning i andre sprogfag end engelsk og tysk, svaret er, at 

andre sprogfag kunne ligge i en valgfagsblok, som aktuelt anvendes 

til linjedage. Elevrådsrepræsentanterne refererer fra linjefaget 

”International linje”, hvor andre sprog er besøgt på andre 

Ungdomsuddannelser. 

Timefordelingsplanen indeholder et forslag om at hæve elevernes 

pausetid, dels for at kunne tilgodese behovet for at gennemføre 

individuelle elevsamtaler og dels for at have mulighed for at kunne 

nedsætte det generelle antal undervisningslektioner for de lærere, 

der har det højeste antal ugentlige lektioner  til maks. 27 lektioner.  

Bestyrelsen bakker op om den fremlagte 

timefordelingsfordelingsplan 

 

 

5. Nyt fra skoleledelsen  

(Susanne og Lars) 

Skoleledelsen orienterer 

om aktuelle sager  

- skoleindskrivning 

(aktuelle tal fra alle skoler 

i Norddjurs Kommune) 

- Ansøgninger fra Auning 

Skole og beslutning i 

Børne- og 

Ungdomsudvalget 

- Linjedage 

- diverse 

 

 

 

 

18 
Link vedr. dagsorden og referat fra mødet i BUU d. 22. februar 

fremsendes til skolebestyrelsen i en særskilt mail. 

- vi modtager 64 elever til kommende 0. Årgang – august 18 

– tallene eksemplificeres, hvilket antal elever søger til 

Auning Skole udenfor skoledistriktet, hvilke elever fra 

skoledistriktet søger andre skoler – bilag omdeles 

- herudover fremlægges prognose for antallet af kommende 

elever til Auning Skole (bilag) 

- og en analyse af, hvordan distriktsskolernes elever fordeler 

sig på de kommunale og de private skoletilbud fremlægges 

og omdeles – bestyrelsen ønsker en historik i forhold til, 

hvordan elevtallet har udviklet sighvilke elever og antal 

elever, som har valgt at fraflytte Auning Skole fordelt på 

skoletrin, for de seneste 3-5 år. 

- ansøgningerne fra 4. og 9. Årgang er godkendt i B&U 

- vedr. linjedagene gennemfører vi i øjeblikket en evaluering i 



samarbejde med personalet i overbygningen, aktuelt 

drøftes der ændringer i linjedagene.  

- Allan, Daniel Jensen, forældrerådene på 9. Årgang og Lissi 

er i gang med et samarbejde omkring 9. Årgangs 

afslutningsfester  

 

 

 

6. 

 

Nyt fra 

skolebestyrelses-

formanden 

(Tom) 

 

Skolebestyrelsesformand-

en har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

sager 

 

  

 

10 

- hvordan ønsker bestyrelsen at bruge Facebook ? Tom 

foreslår, at skolens Nyhedsbreve lægges på Facebook. 

Temadrøftelserne på bestyrelsesmøderne offentliggøres, det 

er der opbakning omkring  

-  

7. Nyt fra 

elevrådsformanden 

(Dagmar og Magnus) 

Elevrådsrepræsentanterne 

har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold 

 
5 - intet nyt fra elevrådet, der har ikke været afholdt 

elevrådsmøde siden sidst 

-  

8.  

Nyt fra medarbejder-

repræsentanterne 

(Anita og Ingi) 

 

 

Medarbejderrepræsentan-

ten har mulighed for at 

orientere om aktuelle 

forhold 

 

  

5 

 

- personalet i overbygningen oplever, at linjedagene er 

belastende for nogle af lærerne, derfor er man interesseret i 

at finde en anden model for linjedagene 

-  

9. Kort evaluering af 

mødet 

(alle) 

Kort evaluering af dagens 

møde. 

 
5 Bestyrelsesformanden er tilfreds med drøftelserne under pkt. 3 

10. Næste skole-

bestyrelsesmøde  

(Tom + alle) 

 

Drøfte punkter til næste 

møde d. 28. marts.. 

 

Alle kan bidrage til den 

næste dagsorden 

3 - den trafikale situation ved skolen ønskes drøftet – evt. 

invitere formanden for Teknik – og Miljø 

-  



11. Evt. 

(Tom + alle) 

  
2 - før næste bestyrelsesmøde fremsender Allan oplæg jf. 

nedenstående 

- d. 14.-3. Kl. 17 – 20 Afholder skolen et pædagogisk 

arrangement med ekstern underviser vedr. måder at 

arbejde med elevadfærd – skolebestyrelsen inviteres – Lars 

fremsender mail 

 

 
Næste skolebestyrelsesmøder: 

 

Tirsdag d. 28. marts 

Tirsdag d. 25. april 

Tirsdag d. 13. juni 

 

Forældresamarbejde – 

inspiration fra Langhøjskolens 

bestyrelse + Allans oplæg 

Drøftelse af forældresamarbejdet i 

forlængelse af dokumentet, som blev 

udsendt forud for sidste møde. 

’Beskrivelse af forældreansvaret i Vivild 

Børneby’ 

På sidste møde blev det aftalt, at Allan 

formulerer et ”ramme oplæg” til dette punkt 

med udgangspunkt i noget af den praksis, vi 

har på Auning Skole 
 

25  

 

 

Formateret: Dansk


